

控制与决策 » 2015, Vol. 30 » Issue (01): 65-70 DOI: 10.13195/j.kzyjc.2013.1527

论文

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

◀ 前一篇 | 后一篇 ▶

## 基于近似决策熵的属性约简

江峰<sup>1</sup>, 王莎莎<sup>1</sup>, 赵洪波<sup>1</sup>, 睦跃飞<sup>2</sup>1. 青岛科技大学信息科学技术学院, 山东青岛266061;  
2. 中国科学院计算技术研究所, 北京100080.

## Attribute reduction based on approximation decision entropy

JIANG Feng<sup>1</sup>, WANG Sha-sha<sup>1</sup>, DU Jun-wei<sup>1</sup>, SUI Yue-fei<sup>2</sup>1. College of Information Science and Technology, Qingdao University of Science and Technology, Qingdao 266061, China;  
2. Institute of Computing Technology, Chinese Academy of Sciences, Beijing 100080, China.

摘要

图/表

参考文献(22)

相关文章(15)

全文: [PDE](#) (173 KB) [HTML](#) (1 KB)输出: [BibTeX](#) | [EndNote](#) (RIS)

## 摘要

粗糙集理论已被证明是一种有效的属性约简方法。目前有许多启发式属性约简算法已被提出, 其中基于信息熵的属性约简算法受到了广泛的关注。为此, 针对现有的基于信息熵的属性约简算法问题, 定义一种新的信息熵模型——近似决策熵, 并提出一种基于近似决策熵的属性约简(ADEAR)算法。通过在多个UCI数据集上的实验表明, 与现有算法相比, ADEAR算法能够获得较小的约简和较高的分类精度, 具有相对较低的计算开销。

**关键词** : 粗糙集, 属性约简, 信息熵, 近似决策熵

## Abstract :

The rough set theory is proved to be an effective method for attribute reduction. By now, many heuristic attribute reduction algorithms have been proposed, where the information entropy-based attribute reduction algorithms have received much attention. To solve the problems of the current information entropy-based attribute reduction algorithms, a new model of information entropy, approximate decision entropy, is defined, and an approximate decision entropy-based attribute reduction algorithm, called ADEAR, is also proposed. Some experiments are carried out on several UCI data sets. The experimental results show that ADEAR algorithm can obtain smaller reducts and higher classification accuracies than the current algorithms, and the computational cost of ADEAR algorithm is relatively low.

**Key words** : rough sets attribute reduction information entropy approximation decision entropy

收稿日期: 2013-11-04 出版日期: 2014-12-26

ZTFLH: TP311

## 基金资助:

国家自然科学基金项目(60802042, 61273180); 山东省自然科学基金项目(ZR2011FQ005, ZR2011FQ026); 山东省高等学校科技计划项目(J11LG05).

通讯作者: 江峰 E-mail: jiangkong@163.net

作者简介: 江峰(1978), 男, 副教授, 博士, 从事人工智能、粗糙集等研究; 王莎莎(1990), 女, 硕士生, 从事数据挖掘、粗糙集的研究.

## 引用本文:

江峰 王莎莎 赵洪波 睦跃飞. 基于近似决策熵的属性约简[J]. 控制与决策, 2015, 30(01): 65-70. JIANG Feng WANG Sha-sha DU Jun-wei SUI Yue-fei. Attribute reduction based on approximation decision entropy. Control and Decision, 2015, 30(01): 65-70.

## 链接本文:

<http://www.kzyjc.net:8080/CN/10.13195/j.kzyjc.2013.1527> 或 <http://www.kzyjc.net:8080/CN/Y2015/V30/I01/65>

## 服务

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ E-mail Alert
- ▶ RSS

## 作者相关文章

- ▶ 江峰 王莎莎 赵洪波 睦跃飞